
Zpráva předsedy KM ŠSLK za sezónu 2021/22  

a tříleté funkční období. 
První polovina sezóny se nesla v duchu těch dvou předešlých, tedy různých protiepidemických, 

mnohdy až protiprávních opatřeních. Důležité však bylo, že se mohlo hrát a pořadatelé akcí, spadající 

do kompetence KM udělali až na jednu výjimku vše pro to, aby se soutěže mohly důstojně a bez 

jakékoliv diskriminace odehrát. Jednalo se výhradně o rapidové turnaje Velké ceny ŠSLK. 

Druhá polovina sezóny už proběhla naprosto bez potíží a omezení. Pouze obě týmové soutěže se 

výjimečně odehrály jako pětičlenné. Po třech letech se konaly všechny Krajské přebory a 

organizátorům patří za jejich precizní uspořádání dík. Jenom připomenu KP mládeže jednotlivců 

v Mašově, KP rapid U10- U16 v Sosnové, KP U8 ve Stráži po Ralskem, KP družstev mládeže v Liberci a 

Varnsdorfu, KP družstev mladších žáků v Arnultovicích a v Liberci se rovněž odehrál KP U18- U20 a KP 

školních družstev. 

Potěšitelný je i nárůst účastníků v těchto soutěžích, v KP rapid U8- U16 loni 46, letos 59, KP U10- U16 

loni 19, letos 42. Rovněž se objevili i noví, velmi mladí talentovaní hráči, zejména Marek Hurt a Jonáš 

Zeman z TJ Desko Liberec, novoborští Petr Boleslav a Štěpán Válek a varnsdorfský Samuel Forkert, 

talentovaná dívka je Victoria Špírková z České Lípy.  

Po dvouleté pauze se konala Extraliga a 1. liga družstev mládeže. Extraligové družstvo TJ Desko 

Liberec postoupilo do finále A, kde nakonec obsadilo 6. místo. TJ Desko Liberec B skončilo v 1. lize 

mládeže na 2. místě, ŠK Česká Lípa na 5. a TJ Slovan Varnsdorf na 8. místě. Tato družstva budou 

zastupovat náš kraj i v následující sezóně.  

 

 

Funkční období KM, které začalo v září 2019, bylo velmi negativně ovlivněno epidemiologickou situací 

a tím pádem i různými omezeními a zákazy, z velké části naprosto nesmyslnými.  

V sezóně 2019/20 se ještě stačilo odehrát téměř vše, kromě jednoho turnaje VC ŠSLK, KP družstev ml. 

žáků a KP U8. Bohužel z KP U10- U16 se nikam nepostupovalo, neboť MČ bylo z důvodu 

epidemiologických opatřeních zrušeno. Z republikových soutěží se odehrálo pouze MČR v rapidu 

v Českých Budějovicích, nedohrána a nakonec i zrušena byla ELM a 1. LM. 

Sezóna 2020/2021 byla z hlediska pořádání akcí naprosto nejhorší, kromě turnaje VC ve Sloupu na 

sklonku září 2020 se až do června 2021 neodehrálo vůbec nic. V červnu se ovšem stihl odehrát KP U8- 

U16 v rapidu a KP U10- U16 mládeže. Na základě toho mohl ŠSLK aspoň nominovat postupující na 

republiková mistrovství. I přes úsilí pořadatelů byly obě soutěže poznamenány nízkou hráčskou 

účastí. 

O sezóně 2021/2022 jsem již napsal v úvodu zprávy. 

 

V tříletém funkčním období se podařilo KM téměř vždy obsadit všechna postupová místa ŠSLK na 

všech republikových soutěžích, což byl v minulosti velký problém. Pouze na posledním republikovém 

mistrovsví školních týmů jeden zástupce Libereckého kraje chyběl. ŠSLK rovněž přišel o místo v 1. lize 

družstev mládeže pro sezónu 2022/23, neboť jak vítěz KP družstev, tým TJ Desko Liberec C, tak i 



druhý v pořadí ŠK Česká Lípa B účast v 1. lize z pochopitelných důvodů odmítl. Naprosto neřešitelný 

problém vyvstal při loňském Mistrovství Čech v kategorii H10, neboť jsme jako kraj měli obsadit 

několik postupových míst a nakonec obsadili jen jedno, protože zkrátka děti v této kategorii vůbec 

nebyly.  

Hodnocení práce KM ŠSLK ponechám na ostatních, vždy se najde někdo, kdo bude nespokojený a 

bude vše kritizovat, a to bez ohledu na složení KM. Potěšitelné je, že z KM ŠSČR se ozývají pochvalné 

hlasy na obnovenou komunikaci s KM ŠSLK, která předtím prakticky neexistovala. 

Svému nástupci přeji hodně štěstí a zejména pevné nervy ve vedení KM. Chci poděkovat většině 

spolupracovníků a pořadatelů mládežnických soutěží, kteří se i v nelehké době zhostili úkolu 

zorganizovat šachovou akci. Rovněž děkuji manažerům KTCM a ŠdŠ a také trenérům, vedoucím, 

rodičům, řidičům a veškerému doprovodu, bez nichž by se tyto akce nemohly konat. 

 

 

Varnsdorf 14. září 2022 

Václav Halba- předseda KM ŠSLK 

 

 


